
A kézműves termékek, gyü-
mölcslevek, méz és szörp, 
textil és ajándéktárgyak, 
műalkotások és ékszerek szí-

nes választéka persze, hogy 
felébreszti az ősi – megsze-
rezni – ösztönt. Jól is van ez 
így, pont ez volt a cél.  Az, 

hogy ez „ház” létrejöjjön, is-
mét csak egy jól megtalált és 
eltalált, s kitalált nemzetközi 

projektnek és az EU milliói-
nak köszönhető. 

Folytatás a 6. oldalon
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A magyarság egyetlen olyan ünnepe Szent István napja, amely majd 
ezer éve ugyanazt az üzenetet hordozza, nevezetesen: a magyar nem-
zet önállóságát és megmaradását hirdeti, és folyamatosan a magyarok 
fókuszában volt. Ezzel a központi gondolattal kezdte ünnepi beszédét 
Máté Antal polgármester, aki a református templom történelmi falai 
között idézte fel, hogy ugyan az évszázadok változtak, de Szent István 
történelmi öröksége minden helyzetben útmutatást jelentett, ha a ha-
záért, a magyarságért kellett kiállni.

Jó startot vett a Helyi Termékek Bemutató Háza a 19-i 
megnyitó napján. Sokan, már csak kíváncsiságból 
benéztek, s aztán – talán magukat legjobban meg-
lepve – vásárlókként jöttek ki. Ezen nagyon nincs is 
mit csodálkozni, hiszen az amúgy roppant feltűnő és 
tekinteteket magára irányító épület belseje „Nyírbá-
tor kincseinek” bemutatója és árusító tere.

„EGY KÖZÖSSÉGNEK MINDIG SZÜKSÉGE VAN 
PÉLDAKÉPEKRE”

HELYI ÉRTÉK

Augusztus 20. Szent István napja egy 
olyan ünnep, amelyben az összmagyar-
ság lelke összefonódik, és bármilyen is 
volt az éppen aktuális történelmi kör-
nyezet, Szent István négy évtizedes 
munkássága mindig kínált megfelelő 
iránymutatást a továbblépésre. Ez ma 
éppen úgy igaz, mint az elmúlt száza-
dokban bármikor. 
 Ezért lehet összekötni a szent istvá-
ni örökséget napjaink nyírbátori törté-
néseivel, akár azzal is, hogy 50 évvel ez-
előtt, 1973-ban másodszor is elnyerte a 
városi rangot Nyírbátor. A polgármester 
azt a párhuzamot látja, hogy bármilyen 
legyen is a helyzet, „egy közösségnek 
mindig szüksége van példaképekre, olyan 
személyekre, akik egy adott ügy mellett ki 
tudnak állni, azt az értéket képviselik, s ab-
ból maradandót alkotnak nemcsak a jelen, 
hanem a jövő kor számára is”.

 Nyírbátorban nagyon sok ember 
élt, s jelenleg is sok ember él, akire ilyen 
módon lehet felnézni, illetve büszkének 

lenni. Bizony, a közösség által alapított 
és odaítélt kitüntetések éppen ezt az ér-
zést fejezik ki. Ezt fejezik ki az évenkénti 
önkormányzati díjak és címek és ezt a 
csak a jubileumi évre alapított plakettek, 
amelyekkel a Nyírbátor város érdekében 
és Nyírbátor városért végzett kiemelke-
dő munkát, alkotótevékenységet ismeri 
el az önkormányzat.  

 Szent István napjának ünnepsége  
hagyományosan új kenyér megszente-
lésével ért véget.                       (8-9. oldal)
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megtalálta azokat a szereplőket, akik az adott 
területen maradandót alkottak. A következők-
ben a sport, az egészségügy és a szociális te-
rület, valamint a gazdaság jeles szereplőinek 
fogunk még ilyen emlékplakettet kiosztani. 
Ennél az emlékplakettnél, vagy a városi kitün-
tetéseknél is ki kell mondanunk, hogy büsz-
ke lehet ez a városi közösség, hogy milyen 
nagyszerű és tehetséges emberek alakítot-
ták, segítették a város munkáját, vagy éppen 
alkottak és alkotnak itt nagyszerű dolgokat. 
Mindaz, ami a városban körülvesz bennünket, 
ha jobban megnézzük, akkor látjuk, hogy vala-
kikhez köthető. Ez egy nagyon jó érzés, hogy 
emlékezünk rájuk és a közösség előtt is kife-
jezzük az elismerésünket.
 – Azok az emberek, akik megkapták, 
vagy megkapják az emlékplakettet, gya-
korlatilag a város közösségének a met-
szetét is adják. A városi kitüntetések ese-
tében ezt így nem lehet kijelenteni, hiszen 
eleve csak 9, évenként odaítélt díjról van 
szó. Volt olyan év, amikor a testületen be-
lül feszültséget váltott ki, hogy éppen kit 
tüntessenek ki. Mostanában nem lehetett 
ilyen feszültségről hallani.
 – Teljes egyetértés volt a kitüntetettek 
személyét illetően. Ez, pláne egy ilyen kerek 
évfordulónál kifejezetten örvendetes.
 – Lehet, hogy ez az egyetértés csak 
azért van, mert mintha kifejezetten ügyel-
nének rá, hogy politikához nehogy legyen 
köze a kitüntetettnek?
 – Én biztos, hogy nem erre törekedtem, 
hogy politikához ne legyen köze a kiválasz-
tott személyeknek. A politikától nem kell 
félni! Akik félnek attól, hogy politikai kérdé-
sekben megnyilvánuljanak, ne is jöjjenek a 
politika közelébe, mert nem fogják magu-
kat kényelmesen érezni. A városlakók tud-
ják, hogy a saját értékrendemet mindig fel 
mertem vállalni, és ha most felmerült volna 
olyan jelölt, akinek bármilyen politikai múltja, 
kötődése van, hangsúlyozom, hogy bármi-
lyen politikai múlt és kötődés, de a szak-
májában letett eredménye magáért beszél, 
a kitüntetését tiszta szívvel támogattam 
volna. Szerintem pont, hogy csalogatni kell 

INTERJÚ

„EBBEN A VÁROSBAN KÖVETKEZMÉNYEK NÉLKÜL ELMONDHATJÁK A VÉLEMÉNYÜKET”
„Nem szabad, hogy az emberek azt érezhessék, hogy politikával fog-
lalkozni bűn. Ha valaki szabad idejének egy részét arra áldozza fel, 
hogy a helyi közösség hogyan menjen előre, az egy megbecsülésre 
érdemes dolog” mondja – Máté Antal azzal kapcsolatban is, hogy a 
közeli jövőben rendszeresen kikérik majd a nyírbátoriak véleményét 
közügyeinkről. Nagy Miklós interjúja.

 – Talán már lehet és talán már érdemes 
is egy rövid összegzést tenni a másodszori 
városi rang elnyerésének 50. évfordulója 
kapcsán történtekről. Tavasszal kezdődtek 
a megemlékezések és ezzel párhuzamosan 
nagyon sok olyan ember is reflektorfénybe 
került, aki kiemelkedő munkájával járult 
hozzá Nyírbátor legújabb kori sikertörté-
netéhez. Van már valamilyen összegzés?
 – Az évforduló kapcsán mindig el kell 
mondanunk, hogy miközben szinte min-
den programunkon szóba kerül a fél évszá-
zados jubileum, de a legtöbb programunk 
nem kifejezetten azért szerveződik, mert a 
városi rang most 50 éves. A már korábban 
is megszokott programjainkat és az idén, 
valamiért aktuális programjainkat úgy iga-
zítottuk, hogy ezeken az évfordulóra is em-
lékezhessünk. A pedagógusnapot ugyanúgy 
megtartottuk, mint eddig mindig, de ezt az 
alkalmat arra is felhasználtuk, hogy az év-
fordulóra alapított emlékplakettet a peda-
gógus kategóriában, azon az eseményen 
adjuk át. Amikor majd a tehetséges tanulók, 
tehetséges sportolók szokásos köszöntése 
történik, akkor a kategória emlékplakettjeit 
is ott adjuk át. Mintegy 100 kiemelkedően 
teljesítő egykori és jelenlegi nyírbátori em-
ber munkáját, szerepét ismerjük el ebben 
az évben, ezzel az emlékplakettel. Ezt tettük 
legutóbb a kultúra területén alkotókkal is a 
Szent István napi ünnepségen, a református 
templomban. Csak annyit akarok mondani, 
hogy nem új rendezvényeket szerveztünk és 
szervezünk, hanem mindegyikbe bevisszük 
ennek az eseménynek a jelentőségét. Csu-
pán néhány, speciálisan az évforduló miatt 
megrendezett programunk van, lesz.
 – Ez a kitüntetés, a jubileumi emlék-
plakett, amivel a nagy teljesítményeket 
ismerik el, gondolom csak az idei évben 
adományozható, azaz a maga nemében ki-
fejezetten egyedi elismerésnek számít.
 – Az biztos, hogy ilyen elismerést csak 
idén adunk át. Ilyen a jövőben nem lesz. Úgy 
gondoltuk, hogy 50 év már kellőképpen látha-
tó, a hatásaiban is érzékelhető és értékelhe-
tő egy város életében is. A képviselő-testület 

az embereket a helyi politikába, nem pedig 
eltaszítani. Nem szabad, hogy az emberek 
azt érezhessék, hogy politikával foglalkozni 
bűn. Ha valaki szabad idejének egy részét 
arra áldozza fel, hogy a helyi közösség ho-
gyan menjen előre, az egy megbecsülésre 
érdemes dolog. Ebben persze megkerülhe-
tetlenül lehet pártpolitika is, de ami fontos, 
hogy a várossal és a közösség dolgaival fog-
lalkoznak. Nem szabad, hogy az emberek azt 
érezzék, hogy ezzel bűn foglalkozni, bárme-
lyik oldalon is áll az ember.
 – Ez egy jó, hívogató beszéd volt, mert 
nyilván tudjuk, nem nagyon törekednek az 
emberek a politika nyilvánosabb oldalára. 
Gondolom, azt szeretné, hogy minél töb-
ben vállalják fel, hogy foglalkoznak a város, 
a közösség ügyeivel.
 – Nagyon komolyan gondolom, hogy 
minél több ember vesz részt a város ügye-
inek alakításában, annál jobb döntéseket 
tudunk hozni, és annál jobban érezzük ma-
gunkat Nyírbátorban. A jövőben kulcsfontos-
ságú lesz, hogy az emberek hogyan tudnak 
beleszólni a politikába. Én ezt sokkal fonto-
sabbnak gondolom a következő 4-5 évben 
már, mint ahogy azt az emberek többsége 
gondolja. Nevezetesen azt, hogy egy adott 
közösség az őt érintő ügyekbe milyen mér-
tékben szólhat bele. Ma már vannak olyan 
eszközök, amelyekkel a közvetlen kommu-
nikáció megvalósítható. Én itt most nem fel-
tétlenül, sőt szinte alig gondolok a közösségi 
médiára. Az is fontos felület, de van ettől egy 
sokkal fontosabb lehetőségünk ma már.
 – Ebben a párbeszédben és kommuni-
kációban hol tart a város?
 – Ez egy folyamat kezdete. Egyszerű 
kérdésekben meg lehet kérdezni az em-
berek véleményét. Ilyen például, hogy mi-
lyen zenei programot állítsunk össze a kö-
vetkező nyárra. Ezt a kérdést a közösségi 
médiában feltettük. Ebben jól érzékeljük, 
hogy nagyon sokan megszólalnak, bátran 
elmondják a véleményüket. Ezeket követő-
en persze másfajta ügyekben is igyekszünk 
megszólítani a nyírbátoriakat.  Azt látjuk, 
ha „húsbavágóbb” ügyekben kérünk véle-
ményt, akkor már alaposan megritkulnak a 
válaszok, ha ezt a közösségi médiában kér-
deznénk, mert ott névvel, és mindenki előtt 
névvel, kell felvállalni a véleményünket, és 
a többség ezt már nem akarja vállalni. Itt 
olyan ügyekre is gondolok, mint például 
az idős lakópark kérdése, infrastrukturá-
lis fejlesztések, akár még az intézmények 
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működéséről elmondhatnák a véleményü-
ket, és egyszer csak belecsúszunk a politika 
szférájába. Itt szoktak megállni, és meg kell 
tanítani az embereket, hogy – legalábbis 
ebben a városban – következmények nélkül 
elmondhatják a véleményüket.. Mert, ha az 
emberek a véleményüket sem mondhatják 
el, akkor ott van vége a világnak.
 – Ez így jól hangzik, de vajon tényleg 
érdemi lehet a civil városlakó véleménye a 
dolgok alakításában?
 – Szeretnénk erre egy folyamatos 
konzultációt, egyfajta mozgalmat indítani, 
aminek a lényege, hogy az emberek a város-
vezetéssel gondolkodva érik el, hogy bizo-
nyos szolgáltatások, támogatási rendszerek 
hogyan működjenek. Ami óriási változás a 
korábbiakhoz képest, hogy a városkár-
tya-rendszerrel több ezer emberrel tudunk 
kommunikálni közvetlenül és anonim mó-
don. Akinek van városkártyája ma már direkt 
módon és azonnal tud kommunikálni felénk, 
illetve velünk. Ez nem úgy működik, mint egy 
Facebook bejegyzés. Itt konkrétan, a konkrét 
ügyekről kap valaki egy e-mailt, amire ano-
nim módon tud reagálni. Mármint a Face-
bookkal ellentétben itt nem a nagy plénum 
előtt írja le a véleményét. Mi gyorsan tudjuk 
a válaszleveleket is összegezni és az ered-
ményről is gyorsan fogunk tájékoztatást 
adni. Mindenkinek személyes e-mailben. Ez 
ráadásul nem kerül milliókba. Innentől kezd-
ve nagyon egyszerű számtalan kérdésben 
kikérni az emberek véleményét. Ha pedig ez 
így van, akkor bűn lenne, ha ezt nem hasz-
nálnánk ki.
 – Igaz! Már csak az kérdés, hogy ko-
moly ügyekben is megkérdezik majd az 
embereket.
 – Ha a városvezetés tényleg komolyan 
mondja azt, hogy az emberekért cselekszik, 
akkor nem kell félni az emberek véleményé-
től. Ez szemléletváltozást jelent, amikor ar-
ról beszélünk, hogy az emberek véleménye 
nem korlát, hanem éppen ellenkezőleg, egy 
igazi segítség a munkánkban. Ha például 
elmondjuk, hogy van – mondjuk – van 100 
millió forint közterület-fejlesztésre, akkor az 
egy jó dolog, ha városlakók elmondhatják, 
hogy ők ebből mit szeretnének megvalósí-
tani. S ha majd kiderül, hogy a sok javaslat-
ból a költségek háromra elegendőek, akkor 
nem kell félni attól, hogy a többség ezt, vagy 
amazt fogja támogatni.
 – Ez tényleg egy igazi helyzet lesz? 
Adott esetben „feldobnak” valamennyi 

összeget a költségvetésből, hogy a város-
lakók azt mire költenék el, s a végén a leg-
népszerűbbnek bizonyult felvetéseket meg 
is valósítják?
 – Én úgy gondolom, hogy ez egy iga-
zi alternatíva. Ez teljesen átlátható és a mi 
költségvetésünkben ez is egy sor lehet. Azt 
majd be lehet mutatni a városlakóknak, hogy 
azt a pénzt arra költöttük el.

 – Ez igen érdekes helyzetet teremthet, 
hiszen ezzel bizonyos döntéseket kivehet a 
képviselő-testület hatásköréből. 
 – Azt ne felejtse el, hogy a testület is 
ezeket az embereket képviseli. Egyébként 
pedig ezt úgy kell értelmezni, hogy a város 
költségvetésének döntő része determinált 
dolog. Ezeket bérekre, üzemeltetésre, ha-
sonlókra költjük. Itt, most még abban megy 
a gondolkodás, hogy a költségvetésünkből 
elkülöníthetünk egy bizonyos összeget, és 
azt felvetjük, hogy mire kellene elköltenünk. 
Ez jó lehetőség, hogy gyakoroljuk a közügye-
ink alakítását civilként is.
 – Milyen témakörökre gondol?
 – Alapvetően közterület-fejlesztések, 
szolgáltatások bővítése. Rendezvényekhez 
kapcsolódó kérdések. Ami a szabadidő eltöl-
tését illeti, úgy gondolná az ember, hogy már 
mindent kialakítottunk, ami ehhez szükséges. 
De talán mégsem, hiszen folyamatosan ka-
punk jelzéseket, hogy ez, vagy az még hiány-
zik. Nos, akkor egy olyan felületen, ahol többe-
zer emberrel egyszerre tudunk kommunikálni, 
meg lehet kérdezni az embereket, hogy a fel-
vetett ötletek közül mit valósítsunk meg.
 – Ez a kommunikáció elindul már idén?
 – Ősszel elkezdjük a párbeszédet. Az 
más kérdés, ha költségvetési kérdések fel-

vetődnek, akkor azok csak a jövő évi költség-
vetésbe kerülnek be.
 – Idén ez csak egy kísérlet, vagy jövőre 
ezek közül valami tényleg megvalósulhat?
 – Idén bevezetjük, és jövőre rendszeres 
lesz. Ezt mindenki tapasztalhatja majd. Ma is 
vannak jelzések, hogy mit hogy kellene bő-
víteni, átalakítani, s ezzel a rendszerrel azt 
meg tudjuk nézni, hogy a különféle felveté-
seknek mekkora a társadalmi támogatott-
sága. Nem kell ettől félni!
 – Idén először szervezték meg a nyári 
napközis tábort. Ennek lesz folytatása?
 – Ez biztosan folytatódik jövőre is, mert 
nagyon jól működött, és nagy sikere volt. Lát-
szik, hogy a város infrastrukturálisan már ezt 
is elbírja. Azt tudtuk, hogy erre jelentős pénzt 
kell felhasználni, hiszen nagyon alacsony-
ra állítottuk be a gyerekek után fizetendő 
napidíjat, de az volt a cél, hogy az igénybe-
vételnek ne legyen a szülők részéről anyagi 
akadálya. Nagyon sok szülő jelzett vissza, 
és nagyon sok gyerek jött. Jövőre bővíteni is 
fogjuk. Egyébként azt gondolom, hogy ez a 
napközis tábor is alkalmas lehet a közösség 
erősítésére, hiszen a szülőket is be lehet von-
ni még jobban. Akár minden péntek délután 
lehet majd családi nappal zárni a hetet.
 – Fürdő?
 – Sokkal jobban szeretném, ha a fürdő 
nyáron a nyírbátoriak nyaralóhelyévé válna! 
Valamilyen új konstrukciót szeretnénk ki-
dolgozni a helyieknek, hogy a nyírbátoriak 
nagyon olcsón, a nyár minden napján ki tud-
janak menni, ha akarnak, és ha már máshol 
nincs, itt legyen lehetőségük nyaralni. Az a 
cél, hogy a fürdőt még kiegészítsük újabb 
lehetőségekkel, amelyek a szabadidő el-
töltését még tartalmasabbá, érdekesebbé, 
szórakoztatóbbá teszik. Azt szeretnénk el-
érni, hogy a helyiek akár azért vegyenek ki 
egy-két nap szabadságot, hogy kimenjenek 
a fürdőbe ezt, vagy azt csinálni, a csobbanás 
mellett. Ebben egy olcsó belépési lehetőség 
sokat segíthet. Azért van a strandunk, hogy 
odaadjuk a nyírbátoriaknak. Egy olcsó, nyári 
szezonbérletet kell bevezetni, és olyan ki-
egészítő programokat szervezni, vagy arra 
lehetőséget kell biztosítani, amiért direkt 
kimennek az emberek. Hely az van strand-
focipályának. A röplabdapályát is folya-
matosan lehet használni. Ha van egy olcsó 
szezonbérlete valakinek – tényleg olcsó –, 
akkor akár csak azért is kimegy, mert lehet 
egy jót röpizni, focizni, kártyázni. Ebben na-
gyot kell lépnünk előre!
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De nem elegen. De nem any-
nyian, mint tehetnék. És…
és…na igen, és főleg a nyír-
bátoriak nem elegen. Ezt on-
nan tudjuk, hogy a drágának 
egyébként sem számító (me-
gyei és országos összeha-
sonlításban főleg nem drága) 
belépők árából a városkár-

tyával rendelkezők komoly 
kedvezményeket kapnak, de 
egyúttal statisztikai adatokat 
is szolgáltatnak, és ebből ki-
derül, nem jönnek elegen. Ez 
tulajdonképpen érthetetlen. 
A nyírbátori fürdő egyszerre 
ad kinti és benti medencéket, 
élményelemeket, gyógyvi-

zet, wellness 
s z o l g á l t a -
tást, tágas 
zöldfelüle-
tet, árnyé-
kot és napos 
területeket, 

ami csak kell egy csobbanó-
naphoz. S valahogy ez sem 
elég vonzó.
 De vajon mi kellene 
még? Esetleg mit kellene 
másképpen? Valószínűleg 
ezekre kellene megadni a 
választ. Ami azért, mondjuk 
úgy, érdekessé teszi ezt a 
problémát, az az, hogy köz-
ben a megye más részéből 
és főleg külföldről pedig so-

kan, és egyre többen jönnek. 
A fürdő melletti kemping tele 
szlovák és lengyel autókkal. 
Romániából megszokottan 
sokan jönnek, és szeretnek 
jönni. Vannak nagy baráti tár-
saságok, akik el nem tudnák 
képzelni a nyarat minimum 
egy hét nyírbátori strandolás 
nyaralás nélkül.
 Márku Szabolcs a fürdő 
vezetője azért más pozitívu-
mot is lát. „A júliusunk, a tavalyi 
évhez viszonyítva kifejezetten jól 
alakult.” Félreértés ne essék, 
a tavalyi év nagyon nem volt 
jó. Mindenesetre a szabadtéri 
strand számai javultak. Ez 
jó. Van olyan, pontosabban 
volt olyan júliusi vasárnap, 
amikor kétezren hűsöltek a 
nyírbátori medencékben.

VÁROSI HÍREK

Kétségtelen, hogy igen-igen mozgalmas időjárási 
jelenségek teszik változatossá a nyarat, de azért 
volt jó pár meleg nap és hét, amikor a legjobb he-
lyen egy kellemesen hűsítő hőmérsékletű meden-
cében érezhette jól magát az ember. Erre idén is 
kitűnő lehetőséget biztosít a Sárkány Fürdő. Gon-
dolja az ember. És persze gondolják még sokan 
mások.

Tavaly megdöbbentő mennyiségű szemetet – közel száz kamionnal – 
szedtek össze és szállítottak el a vasúton túli területről. Az ehhez szük-
séges költségek is meghaladták az 50 millió forintot. Akkor elég egyér-
telmű álláspontra helyezkedett az önkormányzat. Ezzel a takarítással, 
fizikai akadályok létesítésével – kerítésekkel zártak el bizonyos útvona-
lakat, sőt, több helyen egyenesen mély árkokat ástak – jelezték, hogy 
megszűnt az eddigi elnézőbb hozzáállás. Aki a jövőben szemetel, illegá-
lis hulladékot rak le a nem kijelölt helyen, komoly büntetésre számíthat.

NAGY NYÁRI CSOBBANÁS

A SIKER MÉG NEM TELJES

Azóta eltelt egy év, s vajon mi változott, 
kérdeztük Böszörményi Sándor önkor-
mányzati képviselőt, a városüzemelte-
tési feladatok ellátásáért felelős vezetőt. 
„Nagy munka, rengeteg idő, de tapasztalható 
azért az eredmény.” Ez az összefoglaló egy 
olyan helyszínen hangzott el, ahol egy év-
vel ezelőtt több kamiont megtöltő szemét 
jelezte, hogy sok még a tennivaló a közös-
ségi együttélés, a környezetvédelem, a la-
kóterület igényessége, vagy az egymásra 
figyelés fontossága, a higiénia, az egész-
ség megóvása témakörökben. Ma kétség-
telenül és észrevehetően jobb a helyzet. 
De gyorsan tegyük hozzá: még nem jó a 
helyzet! Mert a magasra nőtt gyomok kö-
zött bizony ismét vannak szemétkupacok.
 Pedig nemcsak beszélgettek a helyi-
ekkel, hanem szemétgyűjtő edényeket is 
kaptak. „Ha valamilyen ok miatt már nem 
volt valakinek szemeteskukája, akkor neki is 
adtunk. Azóta sokkal többen gyűjtik kukába 
a szemetet, és a meghatározott napokon a 
többség ki is teszi a kukát”- sorolja az ered-

ményeket Böszörmé-
nyi Sándor. Ugyanakkor 
azért az is kiderül, hogy 
a beharangozott szigor, 
mármint akit tetten érnek, 
vagy rajtakapják a szeme-
telésen, súlyos büntetést 

kaphat, egyelőre csak fenyegető ígéret, de 
nem gyakorlat. Az más kérdés, hogy a kör-
nyezetvédelmi hatóság viszont büntet. Az 
illegális autóbontók tapasztalhatták a zöld 
hatóság türelmének végét. Persze, ha azt 
hinnénk, hogy ezzel ennek a tevékenység-
nek leáldozott a napja, alapos tévedésben 
vagyunk. Ott jártunk, láttuk, ez még ma is 
gyakorlat. „Sajnos még mindig vannak olyan 
udvarok, ahol jól látszik, hogy változatlanul 
zajlanak az autó- és hűtőbontások” – erősíti 
meg a képviselő is, jelezve, hogy itt további 
szigorítások szükségesek.
 Miben segítettek az árkok, illetve a 
most épített kerítések, hogy lesz ettől 
kevesebb a közterületi szemét? – kér-
deztem Böszörményi Sándortól. 

 „Az árkok is és a kerítések is megvannak. 
Ezekkel a fizikai akadályokkal a térség for-
galmát szabályoztuk, az utcákat egyirányo-
sítottuk, vagy egyenesen zsákutcákat alakí-
tottunk ki.” Erre azért volt szükség, hogy 
bizonyos, korábban eszméletlenül sze-
metes területeket lezárjanak, az árkokkal 
pedig a más településekről áthordott sze-
mét bejuttatását próbálják megakadá-
lyozni. Mondjuk úgy, inkább több, mint ke-
vesebb sikerrel. Mondom ezt azért, mert a 
kerítések sem mindenhol maradtak épen 
és egyben. Vagyis az épített akadályt né-

hány helyen simán lerombolták. Persze 
a tettes ismeretlen. Soha, senki nem lá-
tott semmit.  Hiába a feljelentés, egyelőre 
még nem követte intézkedés.
 Mindenesetre, ha aprók is, de mintha 
lennének eredmények.  Az más kérdés, 
hogyan lehet beállítani a szigor és a rá-
vezetés-nevelés szükséges és optimális 
arányát, hogy néhány éven belül valósá-
gos eredmények szülessenek, és a teljes 
terület legyen olyan, mint ma még csak 
egy-két utcácska, a maga gondozott, vi-
rágos, kedves portáival. Ugyanott!

Nagy Miklós
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Az idei már az 57. koncert-
sorozat volt, ami augusztus 
9-én történelmi falak között, a 
református templomban vet-
te kezdetét. Az első hangver-
seny hagyományosan Far kas 
Ferenc Nyírbátori toronyzene 
című művel indult a Nyírbátori 
Fúvószenekar előadásában, 
majd azt követően az Orgo-
napont koncert következett 
Nagy Eszter és Elek Péter 
közreműködésével. 
 A következő zenei ese-
mény az augusztus 11-ei 

Bohém Ragtime Jazz Band 
koncertje volt a Báthori Vár-
kastély udvarán. A Művelődési 
Központ hangulatos lépcsőpi-
ramisa újra a fúvószene tere-
pe lett augusztus 12-én. A XII. 
Fúvószenekari Találkozón kon-
certet adott a Nyírbátori Fú-
vószenekar, műsorával színe-
sítette a rendezvényt a Bátor 
Mazsorett csoport, fellépett a 
Hajdúböszörményi Ifjúsági Fú-
vószenekar, Komárom Város 
Egressy Fúvószenekara és a 
debreceni Kelet Brass Band.

 A Zenei Napok zárása-
ként augusztus 18-án ismét 
a református templomban 
csendült fel a muzsikaszó. A 
Tinódi Vegyeskar, a Nyírbá-
tori Fúvószenekar és a Kis 

Rigók Kamarakórus előadása 
is bizonyította, hogy Nyírbá-
torban nemcsak szeretik, de 
nagyon magas szinten mű-
velik is a zenét.

Polyák Dézi

VÁROSI HÍREK / KULTÚRA

A Nyírbátori Zenei Napok hangversenyeinek köszön-
hetően nemzedékek tanulták meg szeretni a zenét.

 Az idei nyár 60 százalé-
kos, ami az eddigi kihasznált-
ságot mutatja, s ezt kellene 
még feljebb tornázni. Mint 
kiderült, kifejezetten bejött 
a szabadtéri DJ vasárnapon-

ként, és hasonlóan népszerű-
ek a szauna szeánszok is, so-
rolja Márku Szabolcs, jelezve, 
hogy próbálnak mindent be-
vetni, amivel feljebb lehetne 
tornázni a vendégek számát.

 Azért van, szinte 100 
százalékos adat is. Neve-
zetesen a kemping házai az 
egész szezonban foglaltak, 
s bizony idén már ismét jön-
nek a lakókocsis és a sátras 

turisták is. Messze földről és 
inkább külföldről. Ha nekik jó 
és megéri, akkor nekünk mi a 
bajunk, vagy mi a hiányérze-
tünk a fürdőnkkel?

Nagy Miklós

Nyírbátor egyik legizgalmasabb intézmé-
nye a „Zeneiskola”. Azért az idézőjel, mert 
nyilván, hogy van működtetője, s annak 
neve. Egyébként Szatmár és a mátészal-
kai a székhely, de itt nálunk úgy ismerjük, 
hogy „Zeneiskola”, és úgy is szeretjük és 
becsüljük és elismerjük az eredménye-
it, a fontosságát valamint a jelentőségét. 

Ne felejtsük, ez az intézmény állt a nemzetközileg is ismert 
és népszerű Zenei Tábor mögött. Annak idején, amíg az a tá-
bor működött, bizony a világ minden tájáról jöttek a tanulni 
akaró zenészek, majd vitték a város hírét. Akkoriban is híres 
volt Nyírbátor. Nemzetközileg is. És pezsgő nyári élet, színes 
közönséggel, érdekes vendégekkel, nagyhírű oktatókkal és ki-
tűnő koncertekkel. Persze nemcsak Nyírbátorban, de bizony 
a környező települések majd mindegyikében hallgathattak és 
láthattak alkalmi, de fantasztikus klasszikus zenekarokat és 
klasszikus darabokat. Mert ugye a zene mindenkié. Az más 
kérdés, hogy ezt nem mindenki fogadja el. Ezt csak halkan te-
szem hozzá, hiszen most sem volt telt ház a már 57. Nyírbá-
tori Zenei Napok nyitó hangversenyén a református templom.
 Visszatérve a Zeneiskolára és az önkormányzati fejlesz-
tésre. Szerencsére van annyira népszerű az intézmény, hogy 
állandóan helyszűkében vannak. Na persze, ahol személyre 
szóló oktatás, vagy nagy hangszerkészlettel dolgozó és mél-
tán híres együtteseket kell elhelyezni, nyilván, hogy a világ 
minden helye is kevés lenne. Ezt látva lépett a város, és 60 

milliós keretből kezdett fejlesztésbe. Dr. Fülöp Enikő osztály-
vezető (polgármesteri hivatal): „a Zeneiskolában a raktárépüle-
tet bővítjük. Ez az a raktár, amelyik az ütős tanszaknak ad helyet. 
A városvezetés úgy gondolta, hogy méltatlan körülmények között 
folyik az oktatás és az együttes próbái, és ezen akarunk javítani.” 
Tehát itt tulajdonképpen egy raktárt bővítenek. Ugyanakkor, 
mivel ebben a „raktárban” oktatják az ütősöket, valójában egy 
próbatermet, vagy képzőtermet is építenek. Már csak kis türe-
lem, és az eddigieknél sokkal jobb körülmények közé kerülnek 
oktatók, gyerekek, együttesek.
 Ja és, hogy mennyire fontos intézményről beszélünk, azt 
jelzi az is, hogy a Zeneiskola oktatói közül idén ketten is önkor-
mányzati kitüntetést vehettek át, sőt az idei, Nyírbátor díszpol-
gára díjat az iskola korábbi vezetője, Kozma Lászlóné kapta. 

Nagy Miklós

ZENEISKOLA: ÖNKORMÁNYZATI FEJLESZTÉS

ZENEI NAPOK
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HELYI ÉRTÉK
Folytatás az 1. oldalról
 Az egész projekt célja, hogy a helyi értékeket végérvénye-
sen kapcsolják össze a turizmussal.  Valljuk be, mind a kettőre 
ráférne „egy kis és tartós napsütés”, hogy végre a kettő elvá-
laszthatatlanul kötődjön egymáshoz, és a nyaralás elmúltával is 
emlékeztesse a kedves vendéget Nyírbátor vendégszeretetére. 
Máté Antal polgármester és munkatársai nem feltétlenül akar-
ták feltalálni a „spanyolviaszt”, de a viaszkészítés fortélyait min-
denképpen szerették volna meghonosítani ebben a városban is. 
A világban a turizmus, a turisták és a helyi termékek egymásra 
találásának számtalan jó példája van, amit csak adaptálni kellett 
a helyi viszonyokra.  Ezt lássuk bele a 
Helyi Termékek Bemutató Házába!
 Ami ebben az ügyben „érdekes”, 
hogy pont azok részéről (legyünk igaz-
ságosak nem mindenki részéről, de 
azért közülük többek részéről) lehe-
tett némi bizalmatlanságot tapasztal-
ni – már ami az ötlet sikerét illette –, 
akik csak nyerhetnek ezzel az új lehe-

tőséggel. Ha valaki kiváló, vásárlásra csábító terméket állít elő, és 
azt a valamit egy jó helyen lévő és hozzáértő módon menedzselt 
boltban kínálják, akkor reméljük inkább előbb, mint utóbb jön a 
vásárló is. Ha sok a turista, akkor sok a vásárló, ha vendégszerető 
a város, kitűnő szolgáltatásokat biztosít, s még, mint Nyírbátor, 
történelmi emlékei is vannak, akkor a végén minden happy.
 A polgármester abban bízik, hogy a nyitástól számított fél 
éven belül minden számításba vehető helyi termelő, kézműves 
és művész felismeri, elhiszi, hogy ez nem csak egy ötlet, hanem 
lehetőség is és a jövő idegenforgalmi szezonra már a mainál is 
szélesebb és színesebb kínálattal állnak a turisták, utazók és 
átutazók, de persze a helyben élők rendelkezésére.
 A ház vezetője is érzi még a helyiek bizonytalanságát, de 
a legtöbb esetben inkább a reményét, hogy ez az intézmény 

úgy szolgálja a várost, hogy közben akár 
több helybeli termelő, alkotó és kézmű-
ves megcsinálja a szerencséjét. Borsiné 
Pabar Mária üzletvezető büszkén mu-
tatja, hogy igen egyedire álmodták meg 
a ház berendezését, s bizony itt bent is, 
akárcsak a homlokzaton, életnagyság-
ban is találkozhatunk Nyírbátor szimbó-
lumával, a sárkánnyal.                          N.M.

Nos, ez csak egy élmény azokból a be-
szélgetésekből, amelyeket folytattam 
augusztus 19-én, az Elszármazottak 
találkozóján a városközpontban azokkal 
a már rég nem helyi lakosokkal, akik e 
különleges nap miatt tértek vissza újra 
Nyírbátorba. Volt közöttük a közelben 
élő, volt, aki Szolnokról, Paksról vagy a 
Dunántúlról utazott szeretett városába.
A szombat délelőtti hivatalos megnyitót 
követően Három torony túra várt az ér-
deklődőkre, így felmászhattak a hivatal 
tűztornyába, megcsodálhatták a várost 
a református templom tetőszerkezeté-
ről és hazánk legnagyobb, egyben leg-
régibb fa harangtornyából. Sokan most 
juthattak el, illetve fel először ezekre a 
helyekre. Leérve óriási örömmel szá-
moltak be a szép látványról és egy régi 
vágyuk teljesüléséről.
 A nap folyamán lehetőségük volt az 
egykori nyírbátoriaknak a volt iskoláik-
ba bemenni, megtekinteni a megújult 
épületeket, közben nosztalgiázni. Ne-

„Nyírség partján van egy város én is laktam benne. Százszor volt ott a 
szívemnek kacagó jó kedve. De sok álmot, sok örömöt suttogott az 1-es 
iskolakert bólingató fája” – mondta a saját maga által átköltött nóta 
szövegét Sári Erzsike, és bizony, közben a könny is kicsordult a szemé-
ből. Az a Nyírbátorból elszármazott, aki jelenleg Nyíregyházán él, de 
Budapesten is rendel orvosként. Sőt, minden hétvégén ellátogat Nyír-
bátorba, a fürdőre. Merthogy ő Nyírbátort szeretné ezzel támogatni.

ÚJRA ITTHON

vezhetjük az egyik legjobb programnak 
a városnéző kirándulást, mert a még 
gyakran Nyírbátorba járóknak is tudtak 
újat mondani és mutatni az idegenve-
zetői szerepbe bújt 
városvezetők. Az 
útvonal során lát-
hatták a város 
műemléki helye-
it, az ipari parkot, 
a lakótelepeket, 
néhány iskolát, a 
sétányt, a fürdőt, a 
Papok rétjét – köz-
tük több fejlesztés 
alatt álló területet. 
A magukat „Bónis csapatnak” neve-
zetteknek leginkább az ipari park tet-
szett. „Olyan szépen felépült Nyírbátor, 
az ipari park területe hatalmas, nagyon 
gyönyörű” – mondta Kepics Györgyné 
Lovász Ibolya. Györfi Beáta szerint is 
döbbenetes volt az ipari parkot látni, és 
hallani az információkat, hogy hányan 

járnak dolgozni Nyírbátorba. Igen, az a 
Györfi Beáta, akinek a testvéréről, Györfi 
Tiborról nevezték el az asztalitenisz 
edzőközpontot. „Legendásan jó kézilab-
dacsapatunk volt, Szőke Kati néni volt 
az edzőnk” – elevenítette fel gimnazista 
éveit Beáta, aki jelenleg Gödöllőn él.
 Az esti program is stílusosan illett a 
rendezvényhez, hiszen nyírbátori zené-
szek koncertje zárta a napot. A Bátori Kor-
zóként hirdetett esten Kiss Jancsi és ze-
nésztársai, valamint Dorogi László hangja 
és muzsikája jelenthetett múltidézést, 
egyben büszkeséget a város zenei életére 
vonatkozóan. 

 A találkozó jelentőségét a Nyírbátor-
ból elszármazottak élménybeszámolói 
visszaigazolták, hisz már most várják a 
következőt. Amikor megkérdeztem töb-
bektől, hogy ezután most itthonról ha-
zamennek, akkor nevetve felelték, hogy 
tulajdonképpen igen.

Polyák Dézi
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1 1994: Az MSK elindítja működését a 
régi Csepel gyár területén

2 1994: Ötvenkét taggal és százötven 
fős dolgozói létszámmal létrejött a 
BÁTOR-TEX Kft.

3 1994: Létrehozták a Közösségi 
Szállást

4 1995: Megalakult a Taposó Nép-
táncegyüttes és a Facsiga Zenekar

5 1995: Az 1. Számú Általános Iskola 
neve Oktatási Centrumra változott

6 1995: A Szülőotthon beszüntette 
működését

7 1996: Megalakult a Bátor Mazsorett 
Egyesület

8 1996: Társulatot alapított a Talán 
Teátrum

9 1996: A 2. sz. Általános Iskola fel-
vette Báthori István nevét és az 
intézményhez integrálták a Városi 
Nevelési Tanácsadót

10 1996: Megalakult tíz alapító tag-
gal a Nyírbátori Kyokus-Hin Karate 
Egyesület

11 1996: Megkezdte működését a 
Faipari Kft. 12 alapító taggal és 50 
dolgozóval

12 1997: A nyírbátori labdarúgók felju-
tottak az NB II-be

13 1997: Testvérvárosi megállapodást 
kötött Nyírbátor Szilágysomlyóval

14 1998: Lezajlott az első Rhythm & 
Blues Fesztivál és Motoros Találko-
zó

15 1998: Összevonták a Képző mű-
vészeti Stúdió és Alkotó házat a 
Művészeti Iskolával

16 1998: Az utolsó ének-zene szako-
sított tantervű osztállyal együtt 
megszűnt a Bárdos Lajos Leánykar 
is a gimnáziumban

17 1998: A térség 23 óvodájának 
együttműködésével megalakult a 
Nyírbátori Óvodaszövetség

18 1998: Márciusban leszerelt a határ-
őrségnél szolgálatot teljesítő utol-
só sorkatona is

19 1998: A Báthori István Általános 
Iskola kezdeményezésére meg-
alakult a Bátori Iskolaszövetség, 
melyhez 23 iskola csatlakozott a 
városból és környékéről

20 1999: Megépült az Idősek Otthona
21 1999: A Zeneiskola kibővítette tevé-

kenységét a tánc-, képző-, ipar-, va-
lamint a színművészet területén is

22 1999: A Zeneiskola beköltözött az 
Ifjúság útja 7. szám alatti épületbe

23 1999: A város két középiskolája a 
Megyei Önkormányzat fenntartá-
sába került

24 1999: Megkezdte működését a 
Ruggeri Óvoda

25 1999: Megalakult a Nyírbátori Sakk 
SE

26 1999: Testvérvárosi megállapodást 
kötött Nyírbátor Nagykárollyal

27 2000: Megalakult a Tinódi Kulturális 
Egyesület

28 2000: A Fáy Úti Általános Iskola fel-
vette Hunyadi Mátyás nevét

29 2000: Az új gyermekvédelmi tör-
vény következtében létrejöttek az 
első lakásotthonok

30 2000: A lovassport kedvelői létre-
hozták a Pata Tanyát

31 2000: Az NB I-be jutott az asztalite-
nisz csapata

32 2001: Megrendezték az első újévi 
koncertet

33 2001: A Kollégium a Bethlen Gábor 
Szakképző Iskolához került

34 2001: A lakásotthonok a Nyírbátori 
Gyermekvédelmi Központ irányítá-
sa alá kerültek

35 2002: Nyírbátori Határőr Igazgató-
ság idegenrendészeti központot, il-
letve idegenrendészeti fogdát kez-
dett működtetni

36 2003: A Mentőállomás új elhelye-
zést kapott a Báthori u. 25. szám 
alatt

37 2003: A Nyírbátorban is megtalál-
ható gyógyhatású hévizet gyógy-
vízzé nyílvánították

38 2003: Megrendezték az első  Györfi 
Tibor Asztalitenisz Emlékversenyt

39 2003: Testvérvárosi megállapodást 
kötött Nyírbátor az ukrajnai Nagy-
szőlőssel

1994–2003
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Nyírbátor Város Önkormányzata Kép-
viselő-testülete DÍSZPOLGÁRI címet 
adományozott Kozma Lászlóné részére, 

a Nyírbátorban végzett több évtizedes 
kiemelkedő színvonalú művészeti neve-
lő-oktató munkájáért, a kulturális érté-
kek megőrzése és gyarapítása érdeké-
ben kifejtett, elévülhetetlen érdemeiért.

 „PRO URBE NYÍRBÁTOR” kitünte-
tésben részesült:
 • a Bátori Sárkány Úszóegyesület, 
a város sport értékeinek gyarapításáért, 
az úszósport népszerűsítéséért, példa-
értékű utánpótlás-nevelő munkájáért és 
kiemelkedő versenyeredményeiért,

 • a Lenszirom Színház és Módszer-
tani Kulturális Egyesület, Nyírbátor 
kulturális életét gazdagító, értékterem-
tő és kimagasló színvonalú művésze-
ti munkájáért, valamint a határon túli 
magyar színjátszást segítő tevékeny-
ségéért,
 • a Nyírbátori Lions Klub Egye-
sület, a fogyatékkal élők, a hátrányos 
helyzetűek, a betegek és idősek érde-
kében végzett három évtizedes huma-
nitárius, jószolgálati tevékenysége elis-
meréseként.

VÁROSI KITÜNTETÉSEK 2023
Augusztus 18-án átadták az 
önkormányzat által odaítélt 
városi kitüntetéseket a polgár-
mesteri hivatal dísztermében. 
Idén is színes a paletta, amivel 
gyakorlatilag lefedik Nyírbátor 
társadalmát.

Bátori Sárkány Úszóegyesület - Pro Urbe Nyírbátor Kitüntetés

Kozma Lászlóné - Díszpolgári Cím

Lenszirom Színház és Módszertani Kulturális 
Egyesület - Pro Urbe Nyírbátor Kitüntetés

Nyírbátori Lions Klub Egyesület - Pro Urbe Nyírbátor Kitüntetés

• 2023 bátor
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 „NYÍRBÁTORÉRT” emlékérem elis-
merést kapott:
 • Miterli János, több évtizedes, 
példamutató vállalkozói munkájáért, a 
fogyatékkal élők esélyegyenlősége ér-
dekében kifejtett áldozatos tevékenysé-
géért,
 • Nagy Árpád, Nyírbátorban végzett 
több évtizedes közszolgálati munkájá-
ért, a város sport értékeinek gyarapítá-
sáért,
 • a Rosenberger Magyarország Kft., 
Nyírbátor gazdasági életének fejleszté-
séért, társadalmi szerepvállalásáért,
 • Szabolcsiné Káplár Csilla, több 
évtizedes, eredményes zenepedagógusi 
munkájáért, Nyírbátor kulturális életé-
nek gazdagításáért,

Dr. Szabóné Oláh Zsuzsanna - Nyírbátorért Emlékérem Elismerés

Miterli János - Nyírbátorért 
Emlékérem Elismerés

Nagy Árpád - Nyírbátorért 
Emlékérem Elismerés

Rosenberger 
Magyarország Kft. 

- Nyírbátorért Emlékérem 
Elismerés

Szabolcsiné Káplár Csilla - Nyírbátorért Emlékérem Elismerés

 • Dr. Szabóné Oláh Zsuzsanna, Nyír-
bátor város egészségügyi  ellátásában vég-

zett több évtizedes, elkötelezett tevékeny-
ségéért, a lakosság önzetlen szolgálatáért.

2023 bátor •
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ANYAKÖNYVI ESEMÉNYEK
2023. JÚLIUS
HÁZASSÁGKÖTÉS

2023. JÚLIUS 01. – 2023. JÚLIUS 31.
közötti időtartamban összesen 9 házasság ill. házassági évforduló 

jött létre, akik közül 5 házaspár hozzájárult házasságkötésük / 
házasságkötésük megerősítésének megjelenéséhez:

Vita Csaba – Kovács Elizabet
Pankotai Ádám – Morong Erzsébet

Kurucz Kálmán – Kuruczné Levenda Andrea 
(25. Házassági Évforduló)

Hocza-Szabó Marcell – Kondás Barbara
Biró János – Jeszenszki Viktória

Évfolyam-találkozót szerveztek a nyírbátori gim-
náziumban 1981-ben érettségizettek, akik idén 
hatvan évesek. A négy párhuzamos osztály – az 
orosz és matematika tagozat, a biológia tagozat, az 
általános tagozat, illetve a cipős tagozat – együtt 
kezdeményezte az első évfolyam-találkozót.Aranyos Sándorné háziorvosi asszisztenst nyugdíjba vo-

nulása alkalmából köszöntötte júliusban munkahelyi kö-
zössége. Aranyosné Julika negyvenegy évet dolgozott az 
egészségügyb en, ebből harminchárom éven keresztül a 
3-as számú háziorvosi körzetben, Dr. Ágyi Rózsa mellett 
volt asszisztens, segédkezett nap mint nap a háziorvosi és 
az üzemorvosi rendeléseken.
 Köszönöm szépen az együtt töltött szép évtizedeket 
Aranyos Sándorné Julikának, akivel „fél szavakból” is meg-
értettük egymást! Sok örömöt, jó egészséget kívánok a 
nyugdíjas évekre:

Dr. Ágyi Rózsa háziorvos

Augusztus második szom-
batján a gimnázium – ami 
abban az időben a Bátho-
ry István Gimnázium és Ci-
pőipari Szakközépiskola ne-
vet viselte – előtt izgatottan 
gyülekeztek az „öregdiákok” 
a különleges eseményre. Volt 

több rácsodálkozás, hiszen a 
18 éves korhoz képest látha-
tó volt némi változás. A hajvi-
selet, az öltözék és az a több 
mint négy évtized kissé át-
formálta az embereket. Iga-
zából a szemek és a hang volt 
a legjobb segítség a beazo-

nosításhoz. Az ország több 
településéről érkező volt diá-
kok közül a Zala megyei Gel-
lénházáról jött a legtávolabbi.
 Máté Antal polgármes-
ter a Várostörténeti sétányon 
fogadta a vendégeket, be-
szélt Nyírbátor jelenéről és 

jövőjéről, valamint a második 
várossá válásának ötvenedik 
évfordulójára szervezett gaz-
dag programkínálatról. 
 Az egykori középiskolá-
sok megtekintették a jelen-
tős átalakuláson keresztül-
ment egykori alma matert. 
A program további részében 
mindenki beszélt magáról 
röviden, majd felidézték a 
gimnáziumi évek emlékeit. 
Úgy zsongott a terem, mint 
annak idején a gimi folyosója 
a szünetben. Az anekdotáiról 
ismert Kurtyán Mária tanár-
nő köszöntötte a megjelen-
teket. 
 Több helyről érkeztek, 
sokféle utat jártak be, de a kis 
nyírségi város iránti szere-
tetben, s a nyírbátoriságban 
közös nevezőn volt a közel 
hatvan, régebb óta fiatal diák.

Polyák Dézi

ÖREGDIÁKOK 
– ÖSSZEJÖTTEK A 

 HATVANASOK

2023. szept. 9. 18 óra
Nyírbátor, Szabadság tér 7.

Az Utcaszinhaz Nyirbatorban      magyar sarkanyologia
című album bemutatója a városháza dísztermében.

1993
2015

Közben az
Ort-Iki Báb- és Utcaszínház és a Vexatio Auris középkori világzenészei.
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Nem volt izgalommentes, de végül mégis magabiztosan maradt az élvonalban az 
első idénye után is a Nyírbátori SC futsal csapata. A most, utolsó perces vereséggel 
induló szezonban új, a szakmában jó nevű edzővel vágtak bele. Ami igazi okot ad az 
optimizmusra, hogy nemcsak egy kitűnő szakember vezeti a szakmai munkát, de a 
legjobb játékosok is maradtak, köztük az előző bajnokság gólkirálya Szentes-Bíró 
Tamás is. Az Nyírbátori SC elnökével, Baksa Csabával beszélgetett Nagy Miklós.

FUTSAL: CÉL A FELSŐHÁZ

 – Tulajdonképpen jól 
mérte fel az akkor először 
első osztályba került csapa-
ta esélyeit, hiszen idén is az 
első osztályban játszanak. 
A bajnokság közben érezte 
úgy, hogy itt még baj is lehet?
 – Nagyon nem volt egy-
szerű az élvonalbeli megka-
paszkodás. Mi egy éve, elég 
későn kezdtük el az épít-
kezést, s ráadásul az úgy-
nevezett „alsóház” erős és 
egységes színvonalú volt. Ez 
meglepett engem is. Ezért 
is csak a végén dőlt el, hogy 
maradunk bent vagy kiesünk.
 – Az idei évre új célokat 
fogalmaztak meg? Jöttek 
új játékosok is, de ami az 
igazi változás, hogy egy ne-
ves szakember ül ezentúl a 
kispadon.
 – Tavaly nagyon kezdő-
ként debütáltunk, de a most 
induló bajnokságot más felfo-
gásban kezdtük el. Egyrészt a 
nálunk fellelhető edzők közül 
az egyik legjobbal szerződtünk.
 – Egy ilyen szakember-
nek mit tudtak kínálni, hogy 
végül Nyírbátort választotta?
 – Elek Gergő már régen 
Debrecenben dolgozott. Ott 
is folyamatosan csapatot épí-
tett. Ugyanazt az utat járja, 
ami a mi hitvallásunk is. Nála 
soha nem voltak sztárigazo-
lások, nem voltak nagy ne-
vek. Ő is mindig környékbeli 
fiatalokat nevelt, akik aztán 
hamar válogatott játékosok 
lettek. Miután benne is meg-
fogalmazódott a váltás szán-
déka, mi pedig jó szakembert 
akartunk a csapat mellé, vé-
gül megállapodtunk.
 – Mit lehetett ígérni, 
vagy pontosabban milyen 

feltételeket támasztott Elek 
Gergő?
 – A legfontosabb az volt, 
hogy a két szemlélet nagyon 
hasonló legyen. Azt tudtuk, 
hogy lát a mi csapatunkban 
potenciált, hiszen azt is el-
mondta, ha maradt volna 
Debrecenben, akkor szeretett 
volna elvinni tőlünk pár fiatal 
játékost.
 – Érdekes, miközben ő 
nem hozott magával a ko-
rábbi csapatából játékost.
 – Mi ezt nem is akartuk. 
Eleve két játékost igazoltunk, 
többre nem is vállalkozha-
tunk, hiszen az NBI-ben na-
gyon elszabadultak az anyagi 
igények. A nyírbátori játéko-
sok szerencsére két lábbal a 
földön vannak.
 – Egyelőre. Aztán, ha 
stabil helyzetben lesznek a 
legfelső osztályban, akkor ki 
tudja mi lesz?
 – Ettől nem tartok. Je-
lenleg nálunk játszik az NB 
I gólkirálya, aki a válogatott 
keret tagja, van még után-
pótlás válogatott játékosunk 
és mellettük legalább 2-3 
olyan játékosunk van, aki si-
mán számíthat az utánpótlás 
válogatottságra.
 – Gratulálunk, hiszen ez 
is jelzi, edzőként Ön is jó mun-
kát végzett. Igaz, Szentes-Bí-
ró Tamás tavaly jött ide.

 – Igaz. Ő szegedi, és Deb-
recenben játszott korábban. 
Ideköltözött Bátorligetre, ami 
nekünk a legjobban jött.
 – Apropó, egy kapaszko-
dó csapatból hogy lehet va-
laki gólkirály?
 – Nagyon nehéz. Rá-
adásul a szezon eleje sem 
sikerült. Nálunk nem kész 
élvonalbeli játékosok voltak. 
A felsőházi csapatokban ru-
tinos külföldi, brazil játékosok 
bűvölik a labdát, akik mindent 
tudnak a futsalról. Nálunk 
volt olyan játékos, aki a har-
madik meccsén már NBI-ben 
rúgta a labdát. Ebből a közeg-
ből kitűnni, az igazán nagy 
dolog.
 – Nehezen indult a sze-
zon, és feltételezem, egy jó 
ideig gyomorgörcse volt.

 – Végig az volt, hiszen 
csak az utolsó előtti forduló-
ban dőlt el, hogy nem esünk ki.
 – Azzal, hogy ez a szezon 
is élvonalbeli lett, könnyebb 
támogatókat találni, netán 
jelentkeztek cégek, hogy 
szívesen felvállalják a csa-
patot?
 – Azzal mindenképpen 
könnyebb dolgunk van, hogy 
most az NBI marketingje a mi 
csapatunkat is népszerűsíti. 

Az M4 Sport műsorán mi is 
feltűnünk. Bejárjuk az egész 
országot. Már tavaly is, ha 
kisebb összegekkel is, de sok 
támogató volt, és most is je-
lentkezett több cég is.
 – Esetleg már van na-
gyobb szponzor is?
 – Az idei bajnokságban 
Horváth Rudolf szállítmányo-
zási cége támogat bennün-
ket jelentősebben, mellette 
persze vannak kisebbek, akik 
legalább annyira fontosak a 
működésünk szempontjából.
 – Ezzel könnyebbé vált 
az egyesület működtetése?
 – Természetesen. Gon-
doljunk csak az energiaárak 
drasztikus növekedésére! Ná-
lunk a csarnok bérlése pont 
emiatt lett iszonyúan drága. 
Ide bizony sok pénz kell.
 – Még egy picit az előző 
szezonról: a csapat mikorra 
állt össze úgy, hogy „meg-
halnak egymásért”?
 – Ha mindenáron idő-
pont kell, akkor ez 2023 
elejére tehető, mert a szom-
bathelyi, idegenbeli meccs 
nagy bravúr volt, és azt kö-
vette még két olyan mérkő-

zés, amikor csak egy góllal 
maradtunk alul. Akkor már 
lehetett érezni, hogy ezzel 
a csapattal, szemlélettel és 
hozzáállással akár egy top-
csapat ellen is van keresni-
valónk. Akkor éreztem azt, 
ha nem maradunk bent, ak-
kor abba kell hagyni az egé-
szet.
 – Na persze, hogy nem 
hagyta volna abba!
 – De így jobb kimondani.
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MADAI ISTVÁN
Bár minden kor történelmi, azért vannak évszámok, 
amelyek érzelemdúsabbak az átlagnál. Pista 1956. 
szeptember 7-én született Nyírbátorban. Kis túlzás-
sal azt is mondhatnánk, egy (akkor még) elképzelt új 
világ hírnökeként. Madai István és Laskai Piroska 
gyermekeként élte környezete megszokott életét.

 – Azzal, hogy maradtak 
az élvonalban, könnyebb 
volt játékosokat igazolni?
 – Jelentkeztek is játéko-
sok, de mi továbbra is a helyi, 
környékbeli fiatalokra számí-
tunk. Mi anyagilag sem bír-
nánk nagynevű játékosokat 
finanszírozni.
 – Mekkora a jelenlegi 
keret?
 – Jelenleg 15 játékos-
sal dolgozunk. Köztük nincs 
olyan játékos, aki csak a foci-
ból él. Este 19 órától edzenek, 
és mellette tudnak dolgozni. 
Persze többen tanulnak is…
 – Nyilván van jövedel-
mük a sportból is.
 – Természetesen, de 
senki ne gondolja, hogy abból 
a jövedelemből meg lehetne 
élni. A legmagasabb jövede-
lem is nagyon alacsonynak 
számít más szférákkal ösz-
szehasonlítva.
 – Miből pénzel az egye-
sület?

 – A bevételeink 60 száza-
léka az MLSZ alapból szárma-
zik, 30 százalék az önkormány-
zati támogatás és 10 százalék 
a szponzori szerződésekből, 
illetve a jegybevételből van. Ez 
volt tavaly, s ebben a szpon-
zori bevétel emelkedését való-
színűsítem erre az idényre.
 – Mi változna azzal, ha 
több pénzük lenne?
 – Akkor többet követel-
hetnénk a játékosoktól.  Ak-
kor lehetne naponta kétszer 
edzeni. A felsőház csapatainál 
két edzés van. A többi csapat 
lehet, hasonló körülmények 
között készül, mint mi.
 – A nyírbátori egyesület 
és a bajnokaspiránsok költ-
ségvetése hogyan aránylik 
egymáshoz?
 – Szerintem öt-hatszo-
ros lehet a különbség. De az 
is lehet, hogy sokkal nagyobb 
eltérés is van. Ki tudja, hogy 
mennyit keres egy brazil já-
tékos? Ráadásul azoknál a 

nagy kluboknál csak az után-
pótlásnál több edző van, mint 
nálunk összesen. Itt nálunk 
csupán egy edző van.
 – Mi a cél az új idényre?
 – Ha egy pici szerencsénk 
is lesz, akkor akár a felsőházat 
is elérhetjük. Ennyit jelenthet 
egy új edző és ennyit jelenthet 
az, hogy kb. egy hónappal ko-
rábban kezdtük el a felkészü-
lést. A csapat nagyon vevő az 
új edző módszereire, az elkép-
zeléseire. Volt olyan játéko-
som, akinek az volt a feltétele, 
hogy szakmailag lépjünk elő-
re, különben nem marad. Ez 
volt az én szándékom is. Sok-
kal tudatosabb lesz, lett a já-
tékunk. Nagyon bizakodó va-
gyok. Magyarországon nincs 
sok kiemelkedő szakember, 
és nekünk sikerült az egyik 
legjobbat megszereznünk.
 – Kíváncsi lennék, hogy 
Ön szerint a nyírbátoriak job-
ban szeretik-e ezt a csapatot, 
mint korábban az itt játszó 

nyírgyulaji első osztályú gár-
dát.
 – Az akkoriban működő 
helyi NB II és a gyulaji NB I 
összeolvadt, és a nyírbátoriak 
egyértelműen helyi csapat-
nak fogadták el, és szeretik. A 
mi meccseinken van a legna-
gyobb közönség a városban. 
Csak köszönettel tartozunk a 
kitartó közönségünknek. Idén 
sokkal több kérdést kapok a 
csapatról, mint az elmúlt év-
ben. Nagyon lényeges ebben, 
hogy tényleg sok helyi játé-
kosunk van. Ettől is sokkal 
jobban szerethető ez a csa-
pat.
 – Szentes-Bíró Tamás, 
aki gólkirály és válogatott 
kerettag lett, hogyhogy ma-
radt?
 – Na, az ő magatartá-
sa példaértékű. Azt mondta, 
hogy együtt kezdtük el és 
csináljuk végig rendesen, mi-
közben négyszeres pénzt is 
ígértek neki.

A foci már akkor is központi he-
lyet foglalt el életében. Játszottak 
az utca porában, a temető alatt. 
Iskolásként megismerkedett a 
kézilabdával, sokáig ez lett a fő 
sportága. Az akkori Vasas ifiben, 
majd az NBII-es felnőtt csapat-
ban együtt játszott Kása Lajossal, 
Németh Tibivel, Csadó Tibivel, 
Takács Jancsival például. Nem 
rossz kézis nevek. Debrecenben 
távközlési műszerész szakmát ta-
nult, melynek a honvédségnél vette hasznát. Alkatánál fogva 
kiválasztották, Pestre került a díszszázadhoz. Ottléte idején ő 
intézte a század postai ügyeit. Leszerelése után itthon kapott 
állást: a hajdani Költségvetési Üzem raktárosa, majd köztisz-
tasági ágazatvezetője lett. 1990-ben munkahelyet váltott: a 
munkaügyi központ hivatalnoka lett. Huszonöt kemény évet 

húzott le a cégnél. Nem volt ez egyszerű feladat. Aki emlékszik 
a Kossuth utcai csoportokra utcán, udvaron egyaránt, az tudja, 
hogy itt volt alkalma az emberi lélek tanulmányozására.
 Sportpályafutásában is változás történt, hiszen a kézi-
labdát fokozatosan az asztalitenisz váltotta fel. Egy ideig Ko-
vács Ferivel, Csadó Tibivel és még néhány társával játszottak 
Nyírbogáton. Ott akkor igen jó női és férfi csapat volt, főként a 
két Birta Sándor – apa és fia – jóvoltából. Utána a régi gimibe 
kezdett járni pingpongozni. Játszott is a megyei bajnokságban. 
Csatári Balázs, Lukács Balázs, Kiss Zsolt voltak csapattársai. 
Nem mellékesen: Lukács Balázs és Kiss Zsolt is a nyírbátori 
asztalitenisz legkiválóbbjai közé tartoztak. Azt szokták mon-
dani, hogy jó helyről sehova! Az ott folyó munka, a szellem, a 
családias légkör annyira elbűvölte, hogy ott is ragadt.
 Mert Csekő Sanyiék kitaláltak valamit, és ennek a valami-
nek azóta Pista is részese. Hihetetlen türelemmel, beleérzés-
sel tette a dolgát. Nem véletlen, hogy asztalitenisz esemény 
elképzelhetetlen nélküle. Intézi a klub adminisztrációs ügyeit, 
előkészíti a szereket, melyek elpakolásában is aktív résztvevő. 
Igazi csapatember, igazi háttérember. Ez egy olyan fogalom, 
melyet többféleképpen értelmezhetünk. Mi csak egyfélekép-
pen: a sikerekhez alapos háttérmunka kell.
 A csillogás soha nem vonzotta. Ő csupán jól akarta/akarja 
végezni azt, amivel megbízták. 2016-ban váltott ismét munka-
helyet: a Nyírbátori Polgármesteri Hivatal személyügyi intéző-
je és sportreferense lett. Mindkét területen sok tapasztalattal 
rendelkezett, nem volt véletlen a felkérés. Részt vett a hagyo-
mányos városi sportrendezvények szervezésében, lebonyolítá-
sában, de vannak olyan események, amelyek már az ő nevé-
hez köthetők. Ilyen például a Bátori Sportnap, a Dragon Race, a 



132023 bátor •SPORT

BÁTORI SPORTNAP

Szokás szerint nagy siker volt a nyári Bátori Sport-
nap. A népszerű program otthona hetedik alkalom-
mal is a Sárkány Wellness és Gyógyfürdő volt, ahol 
a szervezők ideális körülményeket biztosítottak a 
sportolók számára a versenyzésre és az azt követő 
kikapcsolódásra. 

Az alaprendezvény, a strand-
röplabda-bajnokság volt, 
ahol két pályán összesen 
húsz csapat mérkőzött meg 
két kategóriában. A játékosok 
többsége már többször meg-
fordult a nyírbátori tornán, 
mely a megyén belül és kívül, 
sőt a határon túl is népsze-
rűnek számít, így a romániai 
Zilahról és a szlovákiai Ki-
rályhelmecről ismét érkeztek 
csapatok. Ezenkívül számos 
baráti csoport, munkahelyi 
közösség, sőt Nyírbátorból 
elszármazottak is neveztek 
a tornára, ami mögé ebben 
az évben fő támogatóként az 
Unilever Magyarország Kft. 

STRANDRÖPLABDA-BAJNOKSÁG

állt be. Az amatőr kategóriá-
ban a PLG, a profiknál a Röp-
labdázók nevű csapat lett az 
Unilever Kupa nyertese.

DRAGON RACE
A hetedik Dragon Race futó-
verseny is hozott egy újítást, 
a ninja próbatételt, amelyben 

az 50 méteres pályán rend-
kívül sok erőnléti akadály-
lyal birkóztak meg a bátor 
jelentkezők. A néhány éve 
elindított terepakadályfutás 
stabilan beépült a magyar-
országi hasonló versenyek 
közé. A sportnap igazi kihí-
vást jelentő akadálya talán 
a reggeli vihar lehetett, de 
a délelőtt folyamán olyany-

nyira kisütött a nap és meleg 
lett az idő, hogy az erdőben 
még a párával is meg kellett 
küzdeniük a futóknak. Töb-

SÁRKÁNY KUPA
A Sárkány Wellness és Gyógyfürdő nevéhez méltán fűződik 
a sport. Az úszás, a futás, a strandröplabdázás mellett idén 
a fekvenyomás is terepet kapott. A strand adott otthont 
már harmadik alkalommal júliusban a Sárkány Kupának, 
azaz a fekvenyomó-bajnokságnak. A versenyre a környék-
ről és távolabbi településekről, sőt a szomszédos orszá-
gokból is neveztek sportemberek, akik számára ez egy jó 
felkészülési lehetőség volt a következő országos vagy vi-
lágbajnoki megmérettetésekre. A legnagyobb súly, amit a 
nap folyamán kinyomtak, 260 kg volt.

Nyuszifutás, a Mikulásfutás, a Testvérvárosok Sportnapja, vagy 
az autómentes nap megszervezése. Ezek a rendezvények tö-
megeket mozgatnak meg, ami önmagában is nagy szó. De hírük 
ment a megyehatáron túl is, sőt, vannak nemzetközi sportese-
ményeink is. Ilyenné vált például a strandröplabda.
 Sajnálkozva mondja, hogy sok csapat jelentkezését nem 
fogadhatták el az idén, mert csak húsz csapatra van kapacitá-
suk. Talán majd jövőre. 
 Feleségével, Takács Erzsébettel két gyermeket neveltek. 
Tamás Nyírbátorban tanulta a kézilabdát, majd tanári diplo-
mával Hajdúnánáson telepedett le. Játszott, majd edző lett. 
Molnár Andrással dolgoztak együtt, akit ugye nem kell bemu-
tatni a nyírbátori közönségnek. Ági szintén kézizett, ő a pol-
gármesteri hivatal titkárnője, idén kapott kitüntetést – ebben 
is követve az apai példát. Pista kedvenc idézeteit tanulságként 

írom le: „A siker 
olyan létra, ame-
lyet nem mász-
hatsz meg zsebre 
tett kézzel”, „Egy-
szerűen ne szabj 
határt magadnak 
semmiben, minél 
többről álmodsz, 
annál tovább 
jutsz” (Michael Phelps). Egy nyugdíjasnak semmire sincs ideje. 
Most a női röplabda újjászervezésében segédkezik. Követen-
dő példa! Álmodj tovább Pista! 

Baráti öleléssel: Szabó Laci
 U. I.: Csirkepörköltjeit eddig valamennyien túléltük.

bek között a Szénaréti-tó-
ban, a környező erdőben és 
a Sárkány Fürdő területén is 
volt kiépített akadály/aka-
dálypálya, közülük volt olyan, 
amellyel csak kevesen tudtak 
megbirkózni. A terepfutásnak 
is hódolhattak, akik inkább 
csak „simán futni” szeret-
tek volna. A legnépesebb a 
gyerekfutam volt, ami után 

a habpartyn tetőtől talpig 
habosak lehetettek kicsik és 
nagyok is.

Polyák Dézi
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A Báthory Anna Református Általános Iskola és 
Óvodában a nyári gyermektáborok nagyon nép-
szerűek és változatosak. A szülők a diákok ér-
deklődésének megfelelően sokféle és változatos 
programok közül választhatnak. 

ÍGY TELT A NYÁR A REFIBEN

Az idén első táborunk során 
a hittantáborban a titokza-
tos Mister „I”-vel ismerked-
tek meg a tanulók, aki nem 
más, mint Illés próféta. Isten 
egy olyan korba hívta el a di-

ákokat, amikor a király és a 
nép nagy része egy bálvány. 
Ezzel a témával a gyermekek 
személyes döntéseire hívjuk 
fel a figyelmet. Isten naponta 

többször, több élethelyzetben 
állít döntés elé bennünket. Mit 
választunk? Kire hallgatunk? 
Kit akarunk követni? Kitől ké-
rünk segítséget? Fontos meg-
látnunk, hogy napjainkban 

mennyire időszerűek ezek az 
életkérdések, amelyeket mi 
és a gyermekek is naponta 
átélhetünk. Kis táborozóink 
ehhez az úthoz kaptak báto-

A város önkormányzata idén először 
rendezett 7 héten át tartó tábort a nyá-
ri szünetre. A több, mint 550 gyerek 
részvétele azt mutatja, nagy igény van 
rá, hogy nyáron biztonságos helyen, él-
ményekkel telve töltsék a gyermekek a 
szünetet.

 Július 3. és augusztus 18. között 
több, mint 20 tematikájú tábor várta a 
kicsiket és nagyokat egyaránt. Volt pél-
dául indián, kincskereső, média, szép-
ség, dragon, természet, kreatív, lego és 
csillagászati tábor is.
 – Azt a rengeteg élményt, játékot, 
szórakozást nehéz lenne visszaad-
ni képekben, és lehetetlen is, de azért 
néhány csoportképpel megpróbáljuk 
szemléleltni milyen jól érezték magu-
kat a gyerkőcök – írta Facebook-oldalán 
Máté Antal polgármester, aki hozzátet-
te: „nagyon hálás vagyok minden peda-
gógusnak, szervezőnek, hogy részt vett 
a gyerekek táboroztatásában, és hogy 
ilyen profi munkát végeztek. Köszönjük 

nekik, hogy gyermekeinkre vigyáztak, és 
élményt nyújtottak nekik.”

AZ ISKOLA NEM ÉRHET VÉGET…

TÁBOROK 7 HÉTEN ÁT

rítást a Szentírásból: „Velem 
van az Úr, nem félek, ember 
mit árthat nekem?” (Zsolt. 
118,6)
 A sok-sok vidám ének 
mellett számos aranymon-
dást tanulhattak meg tábo-
rozóink, reggelenként játékos 
angol és német percekkel 
gazdagíthatták idegen nyelvi 
ismereteiket. Az Illés prófé-
táról megismert bibliai törté-
neteket kézműves foglalko-
zásokkal, beszélgetéssekkel, 
játékos feladatlapokkal te-
hették még személyesebbé. 
Eközben nem maradtak el 
az interaktív, csapat- és sor-
játékok, valamint a játszótéri 
szabadfoglalkozások sem. A 
közös társasjátékokat és a gi-
tárfoglalkozásokat is nagyon 
kedvelték a gyerekek. Délutá-
nonként fagyival, sütivel, üdí-
tővel kedveskedtünk nekik.
 Hagyományainkhoz hí-
ven a tanév végeztével isko-
lánk alsó tagozatos tanulói 
napközis táborban pihenhet-
ték ki fáradalmaikat. Igyekez-
tünk színes, változatos prog-
ramokat kínálni számukra. 
Kézműveskedtünk, társasjá-
tékoztunk, megismerkedtünk 

a robotika, a programozás 
alapjaival játékos körülmé-
nyek között, rendőrségi, illet-
ve a helyi Kyokushin Karate 
SE ámulatba ejtő bemuta-
tóján vettünk részt. Délutá-
nonként az Ifjúsági és Családi 
Kuckó játszóterén kapcsolód-
tunk ki, majd a Forrás kávé-
zó finomságaival hűsítettük, 
illetve frissítettük fel ma-
gunkat. Utolsó nap ugráló-
vár és kisvonatozás várta a 
diákokat. Ebben a tanévben 
is választhatták a matema-
tikát szerető gyermekek az 
Észpörgetők – játékos ma-
tematikatábort. A táborban 
a logikai és matematikai fel-
adatokon túl kézművesked-
hettek, gyöngyöt fűzhettek és 
legóból építhettek a tanulók, 
illetve izgalmas társasjátéko-
kat ismertek meg. Nagy ked-
venc mindig a diákok körében 
a Bee-bot robotméhecske. A 
matematikafeladatokat ösz-
szekapcsolva mozgásos fel-
adatokkal csapatversenyt 
is szerveztünk, a játék so-
rán több érdekes feladványt 
megoldva, pontokat szerez-
tek a csoportok. A KOMP-
LEX táborunk minden évben 
nagyon népszerű, a diákok 
fizikai és kémiai kísérleteken 
keresztül ismerhetnek meg 
több kémiai és fizikai folya-

• 2023 bátor
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A Nyugdíjas Értelmiségiek Egyesülete tagjainak egy ré-
sze egy négynapos kiránduláson vett részt a Hontravel Kft. 
szervezésében. Az országot keresztülutazva jutottunk el a 
retró jellegű soproni ifjúsági táborba, ami embert próbáló 
teljesítmény volt számunkra.
 Már megérkezésünk délutánján az idegenvezető ka-
lauzolásával megtekintettük Sopron nevezetességeit – a 
teljesség igénye nélkül. A vacsora után ismerkedési est ke-
retében, mutatkoztak be az ország minden tájáról érkező 
csoportok, melyet zenés, táncos buli követett.
 Második nap a kakaskukorékolás után zenés regge-
li torna az udvaron, majd a reggeli befejeztével indultunk 
Ausztriába, ahol első megállónk egy csokoládégyár boltja 
volt, ahol kóstolóval egybekötött vásárlásra kaptunk lehe-
tőséget. Folytattuk utunkat Bécsbe. A cudar időjárás ellené-
re csodás élményekkel lettünk gazdagabbak a Schönbrun-
ni kastély kertje, a Stephansdom, a Rathaus, a Mariahilfer 
Strasse, stb. láttán. Este újra zenés, táncos buli volt.
 A harmadik napon a szokásos reggeli torna és reggeli után 
indultunk Fertődre, ahol a meseszép Eszterházy kastély és 
400 tőből álló rózsakertjének megtekintése után Hegykőre, a 
fürdőbe mentünk, melynek vize idült mozgásszervi betegsé-
gek gyógyítására alkalmas. Ezt követte a búcsúest.
 Negyedik nap reggeli után utaztunk haza.
 Összességében történelmi ismeretekkel, csodálatos 
művészeti élményekkel töltekeztünk, miközben egy szuper 
kis csapatot is megismerhettünk .

Tóth Árpádné

NYÁR

Balatonakali felé tartva 44 ukrán gyerek állt meg 
augusztus 7-én délelőtt Nyírbátorban, ahol meg-
nézték a várost. A gyerekek a budapesti 18. ke-
rületi önkormányzat meghívására jöttek Magyar-
országra, a kerület Balatonakalin lévő táborában 
pihentek egy hetet.

matot. A komoly témák mellé 
délután mindig valamilyen 
közösségépítő programot 
szerveztünk, többek között: 
kerékpártúrát Nyírgyulajba, 
a SZAFI Házba, a Serioplast-
ban tett gyárlátogatást, a 
nyírbátori Vízműtelep és a 
Városi Könyvtár felkeresé-
se, kirándulás Kisvárdára – a 
Cinemaparkba, solymászbe-
mutató, közös főzés, játék 
– mind felejthetetlen élmé-
nyekkel gazdagította a nyári 
emlékeket. Reméljük, hogy 
a táborban sikerült felkelteni 

érdeklődésüket és kíváncsi-
ságukat a természettudo-
mányok, a környezetvédelem 
iránt. Júliusban otthont ad-
tunk a színjátszás és a sport 
iránt érdeklődő diákjainknak. 
A Nyírbátori Diákszínpad szí-

nészpalántái XIX. alkalom-
mal vették birtokba az iskola 
épületét. Az Aranysárkány 
Focisuli kis labdarúgói is visz-
szatérő vendégei iskolánknak 
a nyári szünetben. Kézilab-
dásaink Gyulaházán edzőtá-

borban készülnek a szezon 
meccseire augusztusban. 
 Megköszönjük minden 
lelkes pedagógusunknak a 
munkáját, akik a nyári nagy 
meleg ellenére is gondos-
kodtak arról, hogy tanulóink 
a szünidőben is változatos 
programok közül válasszanak 
és megannyi élmény, közös-
ségi tevékenység, jókedv és 
játszva tanulás érje őket. 

Nagyhajú Katalin, 
intézményvezető-helyettes 

és a táborvezetők  

UKRAJNAI GYEREKEK 
NYÍRBÁTORBAN

A 10-14 éves gyere-
kek között voltak a kár-
pátaljai técsői járásból 
és voltak a háborútól 
közvetlenül is sújtott 
Kelet-Ukrajnából is. A 
diákok és kísérőik uta-
zás közben Nyírbátor-
ban álltak meg, kaptak 
az önkormányzattól egy 
reggelit, majd Balla Já-
nosné alpolgármester 
és Tóth Viktor polgár-
mesteri referens veze-
tésével megnézték a 
történelmi emlékeinket, 
a messze földön híres 
református templomot, 
a Várostörténeti sétá-
nyon meghallgatták a városalapítás legendáját, s végül a Pa-
pok rétjén néztek szembe a sárkánnyal is.
 Kunhalmi Ágnes a kerület országgyűlési képviselője el-
mondta, hogy a 18. kerület és Nyírbátor között a korábbi évek-
ben kialakult jó kapcsolat miatt szervezték a megállót váro-
sunkba. A kerületi alpolgármester, Petrovai László hozzátette, 
hogy számukra fontosak a testvérvárosi kapcsolatok, így ezzel 
a táborral szeretnék segíteni a nehéz helyzetben lévő ukrán 
gyerekeket.

Polyák Dézi



Kezdje a karrierjét az MSK Hungary Bt.-nél!
Ha szeretne egy megbízható és stabil munkahelyet: 

Jelentkezzen hozzánk!

fEHS koordinátor
fJogi munkatárs 
fHR referens
fPLC programozó
fStratégiai beszerző
fFolyamatmérnök
fGéptervező mérnök 
fElektromos tervező
fGyártástámogató 
mérnök

MSK Hungary BT
4300 Nyírbátor, MSK tér 1 · Tel.: +36 42 511 107 

karrier@msk.hu · www.msk.hu

fAnyagmozgató
( Targoncavezetői 
 engedéllyel )

fCNC gépkezelő
fLakatos
fHegesztő
fVillanyszerelő
fMechanikus szerelő
fMechanikus 
karbantartó

Kiemelt pozícióink:

Nyírbátor Város Önkormányzata felhívja az ebtulajdono-
sok figyelmét, hogy a városlakók nyugalma, biztonsága, 
köztisztasági, közösségi együttélési szabályok megtar-
tása mindenki közös érdeke, valamint az állatok védel-
me miatt mindenki számára fontos az ebek tartásával 
együtt járó kötelezettségek betartása!
 2013. január 1-jétől minden 4 hónaposnál idősebb 
eb csak transzponderrel – bőr alá ültetett mikrochippel 
– megjelölve tartható.
 Kutyát csak pórázon lehet vezetni, valamint közterü-
leten kutyát csak olyan személy vezethet, aki a kutya irá-
nyítására, kezelésére és féken tartására képes. A kutya 
tulajdonosának biztosítania kell, hogy a kutya sem más 
állatot, sem embert ne veszélyeztethessen. Amennyi-
ben a kutya megszökik, és ez a kutyát felügyelő személy 
tudomására jut, nem hagyhatja kóborolni, aktívan tennie 
kell azért, hogy a kutya előkerüljön.
 Szabálysértést követ el, aki a felügyelete alatt álló 
kutyát  
a)  a település belterületén felügyelet nélkül bocsátja 

közterületre, vagy kóborolni hagyja,
b)  természeti és védett természeti területen, vagy va-

dászterületen - a vadászkutya és a triflakereső ku-
tya kivételével – póráz nélkül elengedi vagy kóborolni 
hagyja,

 Az állattartó a felügyelete alatt lévő kutya (vagy más 
állat) ürülékét a közterületről mindig köteles eltávolítani. 
A kutyaürüléket a kutyafuttatókban és minden közte-

rületen (az utcán, a parkokban és más zöldterületeken) 
össze kell szednie az állatot sétáltató személynek.
Aki
a)  a közterületet, a közforgalom céljait szolgáló épületet 

vagy a közforgalmú közlekedési eszközt beszennyezi,
b)  a felügyelete alatt lévő állat által az a) pontban meg-

jelölt helyen okozott szennyezés megszüntetéséről 
nem gondoskodik,

szabálysértést követ el!

Kérjük a fenti, kutyatartással kapcsolatos előírások 
betartását!

Vigyázzunk egymásra és kutyáinkra!

Nyírbátor Város Közterület-felügyelete

KUTYATULAJDONOSOK, FIGYELEM!

Nyírbátor Város 
Önkormányzatának Lapja
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